
 

Notulen Algemene Ledenvergadering 
van de Vereniging van Vrienden van het Frans Hals 

Museum 
 

Gehouden op zondag 19 maart 2023 om 15.00 uur  
 
Aanwezig bestuur: Cees van Buchem (voorzitter), Martijn Westerlaken 
(penningmeester). Michiel Kramer (secretaris), Piet-Hein Timp, Marja Ploeger, 
Rosemarij Schotte (inkomend bestuurslid) 
Aanwezig Museum: Lidewij de Koekkoek en Annette Mullink 
Daarnaast ongeveer 20 leden 
 
1. Opening 

Voorzitter Cees van Buchem opent de vergadering en heet alle aanwezigen 
van harte welkom. Bijzonder welkom aan Lidewij de Koekkoek en Annette 
Mullink van het museum. 

2. Mededelingen 
Er zijn geen ingekomen mededelingen. Cees meldt dat Marthy Schipper en 
Ietje Marseille iets willen aanbieden. Dit zal worden toegevoegd aan de agenda na 
agendapunt 10 Lidewij de Koekkoek. 
 

3. Notulen Algemene Ledenvergadering d.d. 20 april 2022 
Er zijn geen opmerkingen. De notulen worden vastgesteld.  

 

4.  Jaarverslag over 2022 
Cees laat in een presentatie zien hoe de organisatie van de Vrienden vereniging in 
elkaar steek en hoe de banden met het Museum lopen. 
 
Marja Ploeger vertelt kort welke activiteiten in 2022 hebben plaatsgevonden.  
Het jaar begon nog met een gedeeltelijke lockdown in verband met COVID. 
Gelukkig kon het museum later in het jaar weer open. De eerste activiteit was een 
lezing op locatie Hof over de Nieuwkomers. In het najaar een minicursus en 
gelukkig kon het traditionele Soiree dit jaar weer plaatsvinden. Tijdens het Soiree 
werd zelfs het oude orgeltje weer bespeeld. Binnenkort vinden een lezing over de 
tulpenkoorts en een workshop tulpen schilderen plaats. De workshop is al 
volgeboekt. 
 
Marianne Hartman licht toe welke veranderingen de museumwinkel de afgelopen 
tijd heeft doorgemaakt. De winkel was te klein, had geen eigen kassa en de 
routing was niet goed waardoor men het museum verliet zonder langs de winkel 
te gaan. Het gehele entreegebied is vernieuwd en daarmee is de winkel in zaal 23 
gekomen. De gehele winkel is met behulp van een retaildeskundige 



 

gemoderniseerd. Het assortiment is veranderd; meer in het hogere segment en de 
producten zijn meer op elkaar afgestemd. De winkel heeft nu een eigen kassa en 
alle vrijwilligers hebben kassatraining gehad. Na vijf weken lijkt de omzet hoger. 
Zij roept iedereen op vooral na de AVL even te komen kijken. En als men ideeën 
heeft voor nieuwe medewerkers, laat het vooral weten. 
 
Vibeke Struben stopt na vele jaren inzet met Museum in Bloei. Helaas kan Vibeke 
niet aanwezig zijn. Monique de Rooij is wel aanwezig en neemt het cadeau voor 
haar in ontvangst. Monique vertelt dat Vibeke echt uniek is, met rond haar een 
team Bloemendames. Samen hebben zij met Museum in Bloei jaren een prachtig 
evenement georganiseerd. Het was een mooie tijd. 
 
Piet Hein Timp licht kort toe wat de positie van de Roemers is binnen de 
vereniging. Afgelopen jaar hebben zij een ‘Brazilian night’ georganiseerd rond de 
opening van de tentoonstelling van Annabella Geiger. In de zomer vond een 
Haringparty plaats in de binnentuin met in het museum een rondleiding. Het eerst 
komende evenement zal een PubQuiz zijn op 30 maart. 
 
Martijn Westerlaken vertelt dat de vereniging het afgelopen jaar 110.000 euro 
heeft gedoneerd aan het museum: 50.000,- euro aan hedendaagse kunst, 20.000 
euro aan de tentoonstelling Nieuwkomers, 17.500,- euro voor de tentoonstelling 
The Rhythm of the Night, 12.500,- euro voor Museum in Bloei en 10.000,- euro 
voor het afscheidsevenement van Ann Demeester. 

5. Financiën: 
 Jaarrekening 2022 
 Martijn licht de jaarrekening kort toe. De reguliere inkomsten zijn licht 

gestegen; iets meer ledeninkomsten en winkelinkomsten. Het totaal aantal leden 
stagneert enigszins. 50.000 euro loopt via de balans en niet via de winst en 
verlies. De totale winst is 236 euro. Bij de activa staat nog een vordering aan het 
museum, deze is inmiddels betaald. 

De heer Benno Vroom heeft een vraag: Zijn donateurs betalende leden? Martijn 
bevestigt dat alle donateurs vallen onder de betalende leden.  
Vorig jaar is een verhoging doorgevoerd, deze geldt per 2023 en is daarom nu nog 
niet te zien, dat komt volgend jaar. 

De heer Vroom vraagt zich af waar het geld heengaat. Of dit daadwerkelijk naar de 
aanschaf van kunstwerken gaat. Cees legt uit dat een aantal jaar geleden de 
statuten zijn aangepast zodat er naast kunstwerken ook gedoneerd kan worden 
voor exposities. De aanschafkosten van nieuwe kunstwerken zijn vaak dermate 
hoog dat de vereniging van Vrienden van het Frans Hals Museum daaraan zelden 
substantieel kan bijdragen. Een bijdrage zorgt er echter wel voor dat het Museum 
aan anderen kan laten zien dat wij zelf ook geld geven, waardoor het werven van 
aanvullende fondsen gemakkelijker verloopt. 
Het Gerrits fonds is alleen voor de aanschaf en restauratie van kunstwerken. De 
heer Vroom steunt dit en verzoekt in toekomst duidelijk te maken welk bedrag 
naar kunstwerken gaat en welk bedrag naar exposities. Lidewij ligt toe: Het 



 

Museum doet een uitgebreide aanvraag met welk bedrag voor welk doel. Aan de 
hand van een beslisboom beoordeelt het bestuur deze aanvraag. Er gaat geen 
geld naar de exploitatie van het museum. 

Een volgende vraag betreft het aantal rekeningen waarop het geld van de 
vereniging staat. Martijn meldt dat het risico is gespreid door het vermogen op 
drie verschillende rekeningen onder te brengen. Afgelopen jaar is slechts een 
klein beetje negatieve rente betaald. 

 

6.  Verslag van de kascommissie 
 De kascommissie bestaat uit de heren Hein Coops en Michiel Jensma. Hein 

neemt het woord. Op 6 maart 2023 is de jaarrekening doorgenomen. De 
kascommissie had weinig aan te merken op de jaarrekening. Eigen vermogen is 
zeer stabiel. Er is gekeken naar de legaten. De uitgaven zijn gedaan conform de 
statuten. Het is goed te zien dat winkleverkoop is gestegen, duidelijk dat COVID 
nog steeds effect had. Hein spreekt de hoop uit dat 2023 weer als vanouds zal 
zijn. 

De rekening van Roparco is opgeheven en overgeheveld naar de Rabobank. Het 
geld is verdeeld over de SNS, Rabobank en ING, allemaal bedragen van meer dan 
100.000 euro in verband met de bankgarantie.  De liquiditeitspositie ziet er goed 
uit. De Kascommissie dankt de penningmeester voor het goede beleid en 
adviseert het bestuur decharge te verlenen. Cees vraagt of vergadering instemt 
met decharge. De aanwezige leden stemmen hier unaniem mee in. De 
jaarrekening wordt goedgekeurd en het bestuur gédechargeerd. Cees van 
Buchem dankt de penningmeester en de kascommissie voor hun inspanningen en 
stelt voor de kascommissie voor een jaar te herbenoemen. Alle aanwezige leden 
stemmen in, waarmee de kascommissie voor 2023 ook zal bestaan uit Hein Coops 
en Michiel Jensma. 

7. Samenstelling Bestuur 
Marja Ploeger en Piet-Hein Timp treden dit jaar af. Jolien Posthumus is al 
enkele weken na haar installatie als bestuurslid afgetreden. Cees bedankt 
allereerst Piet Hein voor zijn inzet. Als tomeloze optimist heeft hij veel voor 
elkaar gekregen, waaronder de niet eenvoudige klus de gehele 
modernisering van de ledenadministratie. Zijn motiverende en verbindende 
kwaliteiten zullen gemist worden. 
Tenslotte bedankt Cees Marja, die sinds 2017 al aanwezig was bij de 
bestuursvergaderingen. Hij roemde haar verrassende inbreng en 
organisatietalent. Haar kijk op zaken als kunstenaar waren zeer waardevol. 
Marja neemt kort het woord en bedankt het bestuur en het museum voor 
de inspirerende en fijne samenwerking. 
Cees introduceert de nieuwe secretaris Rosemarij Schotte. Zij stelt zich 
kort voor. De Vergadering wordt gevraagd of zij instemt met de benoeming, 
wat op basis van unanieme stemming gebeurt.  



 

Cees draagt de voorzittershamer over aan Michiel Kramer. Cees zal binnen 
het bestuur actief blijven als bestuurslid projecten. De vergadering stemt 
in met nieuwe voorzitter.  
Michiel bedankt Cees voor zijn inzet. Hij heeft in zes jaar veel bereikt: een 
professionaliseringsslag doorgevoerd en hij heeft zich succesvol ingezet 
voor een betere relatie met museum. Daarnaast heeft hij de Roemers 
opgericht. Cees ziet problemen als kansen; een waardevolle eigenschap.  

Het nieuwe bestuur zal bestaan uit: 
Michiel Kramer (voorzitter) 
Martijn Westerlaken (penningmeester) 
Rosemarij Schotte (secretaris) 
Cees van Buchem 

8 Mededelingen directeur Frans Hals Museum 
Lidewij de Koekkoek 
Lidewij dankt Cees en de Vrienden, zij maken het mogelijk: de bijzondere 
aankopen, restauraties en tentoonstellingen.  Het museum is heel blij met 
het nieuwe entreegebied. Zaterdag was er zelfs een recordomzet van de 
winkel. 

De verbouwing van de tuin is vertraagd. Uiteindelijk moest het ontwerp iets 
meer aangepast worden naar situatie zoals deze voorheen was. Volgend 
jaar verwacht zij dat alles af zal zijn. 

Plannen: Begin van de tentoonstelling PINK. Helaas is de kunstenares 
recent overleden. 

Najaar: Blik op Haarlem in samenwerking met ABC architectuur 

Einde jaar: tentoonstelling Hedendaagse kunst. 

 

Nieuwe conservatoren:  

Maaike Rikhof, conservator moderne kunst. Per 1 februari volgt zij Antoon 
Erftemeijer op. Zij is gespecialiseerd in kunst rond 1900. Eerder werkte zij 
bij het Rijksmuseum en aan de tentoonstelling ‘De Nieuwe Vrouw’ in het 
museum Singer Laren. 

Manique Hendricks, is de nieuwe conservator hedendaagse kunst. Zij heeft 
de tentoonstelling ‘Rythm of the Night’ samengesteld. 

De overleggen met de gemeente gaan goed. Het museum krijgt structureel 
1 miljoen extra subsidie. Er is een nieuw beleidsplan met focus op 
menselijke blik, Frans Hals en Haarlem. 



 

De plannen voor de lange termijn zijn een nieuw depot samen met het 
Noord-Hollands Archief en een hele grote renovatie van het museum over 
tien jaar. Het meeste voorwerk is door Ann Demeester gedaan, gelukkig 
werpt dat nu zijn vruchten af. 

Het museum is ook bezig met een nieuwe huisstijl. De huisstijl was niet zo 
goed leesbaar. De kleuren komen de duidelijkheid ten goede. Het doel is de 
naamsbekendheid versterken. Het Frans Hals Museum wil uitstralen dat wij 
toegankelijk zijn voor zowel Oude als Moderne en Hedendaagse kunst. 
Een Haarlemse ontwerper is gevraagd de stijl iets aan te passen. Nu is het 
logo de H van Hals en Haarlem met daarin in duidelijk letters van de naam. 
Of in de H een afbeelding met de naam. Lidewij toont een aantal 
voorbeelden. 
Ook de bewegwijzering is aangepast. De zalen hebben een naam gekregen. 
Al deze veranderingen worden langzamerhand doorgevoerd; oude dingen 
worden niet weggegooid.  

Nieuwe aankopen 
Het museum is bezig met het enige keukenstuk van Cornelisz van Haarlem. 
Het is in slechte staat en zou dus door het museum gerestaureerd moeten 
worden. De Vereninging Rembrandt is positief. Met een bijdrage van de 
Vrienden hoopt het museum het stuk te kunnen aankopen.  
Op de TEFAF heeft het museum twee stukken aangekocht: een verguld 
zilveren beker in 1670 gemaakt door Maurits de Grebber, zeldzaam Haarlems 
zilver; en door een begunstiger is een schilderij voor het museum 
verworven.  

8b Marthy Schipper en Ietje over het archief (ingelast 
agendapunt) 
Marthy vertelt dat zij, Ietje en Herma van Es drie 3 jaar geleden het verzoek 
hebben gekregen het fotoarchief op orde te brengen. Met veel plezier 
hebben zij dit gedaan. Zij zagen dat 35 jaar geleden de vereniging werd 
opgericht. De Vrienden en het museum hebben altijd een goede 
samenwerking gehad. Je ziet in het archief alle soirees en activiteiten. Er 
zijn uitgebreide fotoalbums en mooie ordners gevuld met materiaal. 

Zij merkt op dat het erg jammer is dat Museum in Bloei niet meer bestaat, 
terwijl dit zo past bij Haarlem als bloemenstad. Het was jarenlang een 
expositie van zes weken die veel mensen trok. Zij wil dan ook het verzoek 
doen of men goed na wil denken over een alternatief. 

Michiel dankt Marthy, Ietje en Herma voor hun inspanningen. 

 



 

9 Rondvraag 
Wat gebeurt er met de dependance? Daar is nu de tentoonstelling ‘Rythm of 
the night’. 

10 Sluiting 
Michiel dankt iedereen voor zijn/haar aanwezigheid en nodigt iedereen uit 
voor de borrel en raadt hen aan de vernieuwde winkel te bezoeken. 
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